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Aan het College van Gedeputeerden en de leden van de Provinciale Staten van Noord-Holland.

Geachte leden,

De gemeente Langedijk ondervindt al zo’n 10 tot 15 jaar schade aan haar oevers door ondergravingen van 

de walkanten. In Langedijk bevindt zich ook een gebied met cultuurhistorische waarde dat in bezit is van 

Staatsbosbeheer (SBB) en de afgelopen vijftien jaar door de Stichting Veldzorg Oosterdel in opdracht van 

SBB wordt beheerd. Het gebied is een overblijfsel uit de tijd het Geestmerambacht nog bestond uit zo’n 

14.000 kadastraal beschreven eilandjes. Na de verkaveling in de jaren 70 van de vorige eeuw resteren 

daar in het Oosterdelgebied nog zo’n 200 eilandjes die nog deels door amateurtuinders in takt worden 

gehouden. De afgelopen vijftien jaar zijn een groot deel van de oevers ondergraven geraakt door de 

aanwezigheid van de Amerikaanse rivierkreeft en zakken er flinke stukken van de akkers in het water.

Vanaf 1980 toen SBB het gebied in handen moest nemen was het gebied alleen toegankelijk voor 

mechanisch voortbewogen vaartuigen van tuinders die daar hun akkers hadden. Verder mocht er niet 

gemotoriseerd worden gevaren. Veel tuinders staakten hun werkzaamheden en SBB is eigenlijk een 

eigenaar die weinig op heeft met tuinbouw, sloten groeiden dicht en akkers verruigden. In 2003 heeft een 

groep betrokken inwoners van Langedijk met een projectleider van SBB een beheerplan 2004-2014 

opgesteld voor het Oosterdelgebied om het gebied weer in een staat te krijgen zoals dat voor de 

verkaveling was geweest. Het onderhoud werd ondergebracht bij Stichting Veldzorg Oosterdel, er kwam 

een zorgtuinderij en akkers werden aan particulieren verhuurd. Deze kregen ook een vaarvergunning om 

in het gebied gemotoriseerd te varen.

Door beperkte financiële middelen die SBB aan Veldzorg voor onderhoud betaalt is Veldzorg een aantal 

jaren geleden vaarbewijzen gaan uitgeven aan donateurs die voor een bedrag tussen de 150 en 250 euro 

een akker adopteren waardoor ze vrij in het gebied kunnen varen. Gevolg is dat er veel vaarbewegingen 

zijn in een gebied met al heel zwakke oevers.

De kennis bij Veldzorg en SBB is niet echt optimaal. Het heeft tot 17 mei 2018 geduurd voor men er 

tijdens een schouw achter kwam dat het de Amerikaanse rivierkreeft was die voor de schade 

verantwoordelijk was. 

Er zijn echter helaas geen mogelijkheden om deze invasieve exoot op grote schaal aan te pakken vanwege 

de wet- en regelgeving die het Ministerie van LNV hanteert.

Bij Europese wetgeving is de aanpak van deze exoot gedelegeerd aan het Ministerie van LNV, maar op 

vragen die ik daarover stelde kreeg ik als antwoord dat het ministerie slechts aansprakelijk is voor 

bestrijding van de beestjes in Rijks wateren en de overige bestrijding bij provincie, waterschap en 

gemeenten hoort.
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De afgelopen twee jaar heb ik getracht om mijn gemeentebestuur zover te krijgen om een conferentie te 

organiseren voor al de waterschappen en gemeenten die te maken hebben met de aanwezigheid van 

deze invasieve exoot met het idee om gemeenschappelijk te kijken of er op het punt van wet- en 

regelgeving zaken aangepast kunnen worden zodat we de aanwezigheid van de rivierkreeft beheersbaar 

kunnen maken en houden. Helaas denkt men in onze gemeente niet veel verder dan de gemeentegrenzen 

en is men ervan overtuigd dat je met geld het probleem oplost.

Een andere wethouder bedacht een maand geleden het probleem aan te pakken door een viswedstrijd 

voor de jeugd uit te schrijven om ze gedurende de grote vakantie zoet te kunnen houden. Boa’s kregen 

opdracht om de andere kant uit te kijken als zij jeugdige vissers aantroffen zonder vergunning en de 

rivierkreeftjes werden aan de lokale horeca en inwoners aangeboden, waarbij alle regels betreffende 

HACCP werden overtreden.

Voor mij was dit de reden om te besluiten om me er verder niet meer druk over te maken en de pijp aan 

Maarten te geven. In het bijgeleverde stuk dat ook naar Commissie van LNV, Provincie N-H, de colleges 

van B en W en gemeenteraden van Heerhugowaard en Langedijk (toekomstig Dijk en Waard) gaat 

verantwoord ik dat. Het feit dat ik hier voor kies is gelegen in het feit dat ik van mening ben dat het 

probleem slechts beheersbaar kan worden als je het landelijk aanpakt en daarvoor zal ook de Provincie 

zich hard moeten maken en zal mijn stuk in de ingekomen stukken behoren te worden opgenomen, zodat 

ik later bij het uitblijven van initiatieven de ruimte heb om te wijzen op het feit dat politiek lokaal, 

provinciaal en landelijk niet meer is dan gebakken lucht.

Mocht u tijd en gelegenheid hebben om de schade persoonlijk te aanschouwen dan ben ik altijd bereid u 

per boot door het gebied te varen.

Ik wens u allen veel wijsheid toe, met vriendelijke groeten,

redacteur en uitgever van SchaduwrijkLangedijk en de weblog www.schaduwrijklangedijk.nl

en voormalig redacteur van het SBB beheerplan Oosterdel 2004-2014.
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